

# Job Access

## Driving disability employment

### တၢ်ဂ့ၢ်နီၢ်နီၢ်အကဘျဲး

### တၢ်မၤစၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတချ့ၣ်တချ့တဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်မၤစၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိၣ်ဝဲဒၣ်အါအါကလုာ်အိၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတချ့ၣ်တချ့တဖၣ်အဂီၢ်လၢတၢ်ကမၤစၢအဝဲသ့ၣ်လၢအက အိၣ်ကတံာ်ကတီၢ်ပာ်အသး,ယုဒီးပာ်ယၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤတခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤပာ်ယုၣ်-

လၢလဲၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၣ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤကစၢတဖၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဂံၤအုၣ်အါထီၣ်လၢအကဒီးလဲၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတချ့ၣ်တချ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်တကအဂီၢ်တၢ်မၤစၢလၢတၢ်မၤအလီၢ်အပုၤမၤစၢဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်အလဲတဖၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၢ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်လၢပုၤလၢအလီၣ်တၢ်တၢ်မၤစၢအံၤခဲ အံၤမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အနီၢ်ခိနီၢ်သးအက့ၢ်အဂီၢ်တလၢတပျဲၤတချ့ၣ်တချ့အယိမ့တမ့ၢ်တၢ်ဆူးတၢ်ခါအတၢ်အိၣ်သးအယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လဲၣ်ထီၣ်က့ၢ်လီၤစုတၢ်ပာ်နီၣ်ဟ့ၣ်လီၤအံၤမၤစၢန့ၣ်ဒီးတၢ်လၢၣ်တၢ်လၢၣ်စုလၢတၢ်လဲၣ်ဆူတၢ်မၤအလီၢ်ဒီးတၢ်မၤကဒါ,တၢ်မၤလီၤမၤဒီး,တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၣ်,တၢ်မ့ၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ် မ့တမ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ယုတၢ်မၤဖဲန့ၣ်ဒၣ်ကမ့ၢ်တၢ်တီထီၣ်အ့ၢ်လီၤမ့ၢ်တသ့ၣ်တၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးလီၢ်သးက့ၢ်အတၢ်မၤစၢလၢတၢ်ကစးထီၣ်မၤန့ၢ်တၢ်မၤတခါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢဟ့ၣ်ကဒါက့ၢ်ဂီၢ်စုတၢ်လၢၣ်ဘူးလၢၣ်စုလၢတၢ်သးလီၢ်သးက့ၢ်အဂီၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်တကအဂီၢ်ပုၤမၤစၢတၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်န့ၣ်လိတၢ်တဖၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်မၤစၢအတၢ်မၤတဖၣ်အံၤမၤစၢန့ၣ်ဒၣ်ဖဲန့ၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၣ်မ့ၢ်အံၤဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးဝဲ ဒၣ်ဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သးအတၢ်ဆူးတၢ်ခါဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်,နဒီးန့ၢ်ဘၣ်စုတၢ်မဲန့ၣ်အတၢ်ဆီၣ်ထွဲၣ်မၤစၢလၢအကြးအဘၣ်,ဒီးန့ၣ်လိယုၣ်ဒၣ်တၢ်မၤတခါအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယီၣ်အပုၤအံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယီၣ်လၢန့ၣ်တၢ်မၤကလီၤမၤဒၣ်က့ၢ်ဂီၢ်လၢန့ၢ်ခိနီၢ်ခိနီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢ တပျဲၤတချ့ၣ်တချ့အယိ,တၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးမ့တမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်အိၣ်သးအယိအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဂံၤမ့ၢ်ကျဲၤက့ၢ်လဲၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအသီအတၢ်တီၣ်က့ၢ်မၤစၢဝဲဒၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်ကျဲၤက့ၢ်ဆံးဆိဖိလၢအမ့ၢ်တၢ်အသီတခါအခါန့ၣ်လီၤ.

ထံၣ်ကီၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်လဲၣ်ဒီဖျိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢဝဲဒၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်သးဝဲလၢနကမၤဝဲဒၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်လဲၣ်ဒီဖျိလၢတၢ်ဟ့ၣ်အလဲမ့တမ့ၢ်တဟ့ၣ်အလဲလၢအက မၤစၢန့ၣ်လၢနကမၤန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပုၤဒီးတၢ်န့ၢ်လီၤသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢပုၤကညိလၢအကအိၣ်ကတံာ်ကတီၢ်ပာ်အသးလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်ဒီးယုတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအိးစတြလယါခိခိၣ်တၢ်လီၤတဖၣ်အပုၤ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်မၤစၢမၤဂ့ၢ်ထီၣ်န့ၣ်သ့ဝဲဒၣ်ကတီၢ်,တၢ်ဖး,တၢ်က့ၢ်မ့တမ့ၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် တဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအုၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတခါလၢလၢအဂီၢ်မ့တမ့ၢ်ခိနီၢ်ခိနီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတချ့ၣ်တချ့အဂ့ၢ်အကျိၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤအ လီၢ်လၢတၢ်က့ၢ်ထူးထွဲထီၣ်အါလၢန့ၢ်န့ၢ်,လဲၣ်အိၣ်သကိးဘၣ် [www.jobaccess.gov.au](http://www.jobaccess.gov.au) မ့တမ့ၢ်ကိးဘၣ် JobAccess အပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တကလၢ ၁၈၀၀၄၆၄၈၀၀-လိတဲစိတၢ်ကိးလၢတၢ်ကိးဒီဖျိလိတဲစိစိၣ်စုၣ်န့ၣ်အပုၤအလဲဘၣ်တၢ်ယုအီၤန့ၣ်လီၤ.



JobAccess is the national hub for workplace and employment information for people with disability, employers and service providers.

Australian Government 1800 464 800 [www.jobaccess.gov.au](http://www.jobaccess.gov.au)